
 

Nyhedsbrev 34/2024 

Så kom vi i avisen       

 

Arrild Friskole fylder 20 år: Siden er det kun gået en vej 
Tilbage i 2004 åbnede friskolen. Nu er der både kommet børnehave og 
vuggestue til. 

Johanne Thordahl Jensen johtj@jv.dk 

 
Ballonbord, Hjem IS og kaffe til forældrene markerede det runde hjørne for friskolen og børnehuset 

i Arrild. Foto: Arrild Friskole og Børnehus.  

 

Arrild: Flaget blev hejst og Hjem-Is slog vejen forbi Arrild Friskole og Børnehus forrige 
mandag. Og det var ikke kun fordi det var første skoledag. Det var nemlig 20.gang skolen 
åbnede dørene efter sommerferien. 



 
 

Tilbage i 2004 var der gang i skolelukningerne i Tønder Kommune, og en af de skoler, der 
skulle lukkes var Arrild Skole.  

Som det er i langt de fleste tilfælde, var lokalbefolkningen ikke klar på, at det skulle ske, så en 
gruppe forældre fik grundlagt en fri grundskole under navnet Arrild Friskole, mens man 
oprettede en støtteforening, hvis formål var og er at støtte skolen økonomisk. 

Børnene i Arrild kunne altså fortsætte deres skolegang, og i 2006 kunne de så også starte i 
børnehave, ligesom de fra 2014 har kunnet blive afleveret fra de var et halvt år gamle, da man 
har oplevet en fin tilstrømning af børn. Det har også betydet, at man har udvidet med 
bygningerne. Udvidelsen til også at have både børnehave og vuggestue betød, at man i 2019 
omdøbte sig selv til Arrild Friskole og Børnehus.  

Ser ind i fremtiden med glæden  

Udviklingen tæller ikke kun hoveder, men også i forhold til at der iværksættes løbende nye 
tiltag af faglig og pædagogisk art.  

- Ikke to dage skal være ens. Der skal være plads til både faglig fordybelse og bevægelse. 
Uderummet bruges – og her er gode muligheder for at bruge nærområdet, fortæller Mie 
Møller, leder af Arrild Friskole og Børnehus.  

På baggrund af det håber man da også kun på at det fortsætter.  

-  Som Børnehus og Friskole ser vi ind i fremtiden med glæde. Børnetallet er godt og stabilt. 
Der er altid plads til nye børn. Vi har en dygtig personalegruppe, der brænder for deres 
arbejde. Vi har en fantastisk engageret forældregruppe. Vi har et godt samarbejde med 
lokalområdet. Vi har en fantastisk natur. Så hvad kan man ønske sig mere, siger Mie Møller.  

----------------------------------------------------------------------------- 

 

Nyt fra Børnehuset: 

Endnu en uge er gået i Børnehuset - en uge hvor alle de voksne endeligt var tilbage igen 

efter deres sommerferie. Og det har alle børn nydt godt af, for normeringen har været 

rigtig god. 

Der har både været tid til leg på legepladsen og tid til fordybelse i mindre grupper 

indendørs i regnvejret. Alle børn er faldet godt til efter ferien og det er en fornøjelse at se 

hvordan de finder hinanden igen og bare leger sammen.  

Personalet har brugt ugens personalemøde på at planlægge de næste måneders tema 

som hedder ”Hej skal vi lege?” 



 
 

De har planlagt en masse forskellige lege og spil som børnene skal præsenteres for og 

som de sammen skal lege. I børnehaven kan fx nævnes Ståtrold, Kluddermor, Banke Bøf, 

Alle mine kyllinger, Kongens efterfølger og mange andre.  

Hos småbørnene bliver det især sanglege, billedlotteri og gemmeleg tilpasset deres 

niveau, som de skal fordybe sig i. 

Vores mål med dette tema er, at børnene får udvidet deres lege-repertoire, så de får 

kendskab til flere regellege og at de bagefter selv begynder at bruge disse lege i deres frie 

leg med hinanden.  

Kan I huske hvilke lege i selv godt kunne li, da I var børn, så fortæl os gerne herom       

 

Da ferien nu er slut, så vil vi gerne i personalegruppen bede om, at børnene møder 

ind senest klokken 9.00, af hensyn til dagens planlagte program. 

 

Personaleinformation: 

Den 1. september er vi så heldige at vi atter kan byde Betina velkommen til Børnehuset. 

Betina har det sidste år været væk, da hun har taget uddannelsen som pædagogisk 

assistent. Vi glæder os til at kunne gøre brug af al Betinas nye viden og faglighed.  

Charlotte skal efter planen gå på barsel til oktober, som barselsvikar for hende har vi lavet 

en aftale med Hanne, som har været i huset de sidste mange måneder. Hanne er faldet 

godt til i huset og både børn og kollegaer nyder godt af hendes mangeårige erfaring 

indenfor både små- og børnehavebørn. Hanne har en ro og kreativitet som smitter af på os 

alle, så vi er rigtig heldige, at Hanne gerne vil blive i Børnehuset.  

Gruppeinddelingen i Børnehaven fra 1. september. 

Rød gruppe (3-4 år): Thewan er primærvoksen. 

Grøn gruppe (4-5 år): Charlotte & Betina er primærvoksne (Jane tager over når Charlotte 

går på barsel) 

Blå gruppe (5-6 år): Jens er primærvoksen og deltager også i indskolingsforløbet 

I Charlottes barselsperiode vil Hanne være fast tilkoblet småbørnsgruppen og Jane vil 

være tilbage i børnehaven. 

  

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



 
 

Nyt fra skolen: 

Tønder Festival: 

FolkBaltica og Guldimund var de 2 grupper, vi i år hørte. 2 forskellige grupper som tydeligt 
viste Tønder Festivalens DNA – den traditionelle folkemusik i ”moderne klæder”. Det var 

en hyggelig dag – og det regnede ikke        

Hjemme passede 0.-2.klasse godt på skolen. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Pimp my door: 

5.-8. har i løbet af en første uge pyntet deres dør – det ser festligt ud. 

 



 
 

Udedag: 

Første udedag, som falder den 27. august, har til formål at arbejde videre med de gode 

fællesskaber. Før sommer havde vi besøg af Børns Vilkår, som plantede nogle 

refleksioner i os i forhold til hvordan man som elev er medskabende til en sund og god 

kultur.  

En sådan kultur kendetegnes ved at alle, uanset alder, evner, udseende, fritidsinteresserer 

etc etc, inkluderes i fællesskabet og anerkendes for den man er. Netop denne 

anerkendelse og inkludering er fokus for den første udedag. Dagen igennem vil eleverne 

være fordelt på hold på tværs af årgange. Alle holdene skal forbi i alt 6 poster, hvor 

samarbejdsevner er i højsædet. For at gennemføre posten og opnå point, skal eleverne på 

holdet være i stand til at løfte i flok og samarbejde. De indsamlede point bliver afgørende 

senere på dagen, og det er derfor vigtigt, at man gør sig umage i sit samarbejde.  

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------        

 

Klassebilleder 2024-25: 

 



 
 

 



 
 

   

 



 
 

 

 

   Vigtige datoer i kommende uger: 

Uge 35: 

26.08 sundhedsplejersken besøger 6. og 8.klasse 

27.08. Udedag 8.15-13.55 

28. og 29.08 Marie på kursus 



 
 

Uge 36: 

Uge 37: 

Hele ugen: naturens uge – alle dage 8.15-13.55 

09.09. bestyrelsesmøde 

10.-12.09 Maria på kursus 

11.09 forældremøde i 0.klasse. Forældremøde i 5.-8.klasse.                                                                                                             
Nærmere følger fra klasselæreren. 

Uge 38: 

18.09 forældremøde 1.-2.klasse 

19.09 forældremøde 3.-4.klasse 

Uge 39: 

23.09 Udedag 8.15-13.55 

25.09 Sundhedsplejersken besøger 0.klasse 

Uge 40: 

Uge 41: 

07.10 skole-hjem-samtaler 3.-4.kl/ skole-hjem-samtaler 5.-8.kl. 

08.10 Udedag 8.15-13.55 

          skole-hjem-samtaler 5.-8.kl. 

11.10 motionsdag 8.15-13.00 

Uge 42: 

Hele ugen: efterårsferie. 

Uge 43: 

21.10 skole-hjem-samtaler 1.-2.kl./ skole-hjem-samtaler 0.klasse 

23.10 skole-hjem-samtaler 1.-2.kl. 



 
 

Uge 44: 

Uge 45: 

07.11 Indskrivning ny 0.klasse skoleåret 2025-26 

Uge 46: 

14.11 Udedag 8.15-13.55 

Uge 47: 

Uge 48: 

29.11 juleklip/ klasselærerdag 

Uge 49: 

Uge 50: 

Uge 51: 

19.12 juleafslutning 8.15-12.00 

I dagene 20.12.24 – 01.01.25 juleferie – begge dage incl. 

 

 

HUSK        Forældremøderne i september måned. 
 

 

 

I ønskes alle en god weekend 

                                                                                  Venligst Mie 



 
 

 

 

 

 

 

 


